拾參、社 會 治 安
一、刑事案件：
民國93年全年刑事案件計7,317件，較92年7,264件增加53件計增加0.73%，業經破案有5,027件，破案率為68.70%，較上年破案率71.38%下降2.68%。

二、違反社會秩序維護法案件：
民國93年全年違反社會秩序維護法案件計176件，其中妨害安寧秩序112件占63.64%，妨害善良風俗63件占35.79%，妨害他人身體財產1件占0.57%，較92年之178件負成長1.12%。
三、經濟案件：
民國93年全年經濟案件計103件，較92年123件減少20件，其中以侵害智慧財產權50件最多，其次為農林21件，金融20件，私造私酒4件，盜採砂(土)石4件，走私3件及私造私菸1件。
四、調解業務概況：
民國93年本縣辦理調解業務計1,435件，較去年1,553件減少118件，其中民事案件為601件佔41.88%（成立者為368件，不成立者為233件），刑事案件為834件佔58.12%（成立者為636件，不成立者為198件）。（圖27）
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圖27、宜蘭縣近10年調解業務概況

刑事

民事


XIII. Social Security
1. Criminal Cases:
There were 7,317 criminal cases in 2004, increased by 53 cases and 0.73% rate of growth as 7,264 cases in 2003. There were 5,027 cases resolved in 2004 and the case resolved rate was 68.70% minus by 2.68% as 71.38% last year.
2. Contravened the Social Order Maintenance Act Cases:
There were 176 contravened the social order maintenance act cases in 2004, 112 cases on Violation of Public Order, which were 63.64% of all, Interference to Public Moral, 63 cases and 35.79%, Violation of Other’s Body and Property, 1 case and 0.57%, minus by 1.12% as 178 cases in 2003.
3. Economic Security Cases:

There were 103 economic security cases in 2004, reduced by 20 cases as 123 cases in 2003, 50 cases on Infringement of Intellectual Property Rights were most of all, next 21 cases on Unlawful Lagging and Use of Land, 20 cases on Counterfeit Currency Underground Finance Fraud Bankrupt, 4 cases on Alcohol Made without Authorized, 4 cases on Plunder Dirt Track, 3 cases on Smuggling and 1 case on Tobacco Made without Authorized.
4. Mediation:
There were 1,435 cases of mediation in Yilan County in 2004, reduced by 118 cases as 1,553 cases last year. 601 civil cases which was 41.88% of all, 368 cases effective and 233 cases in effective, and 834 criminal ones which was 58.12% of all, 636 cases effective and 198 cases in effective. (Figure 27)
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